
CONSILIUL LOCAL  AL COMUNEI  COŞERENI
             JUDETUL  IALOMIŢA

        NR.    3969  /  27 aprilie 2023

PROCESUL VERBAL 
AL SEDINŢEI   ORDINARE   A CONSILIULUI  LOCAL  

DIN  DATA  DIN     27 aprilie 2023 

In conformitate  cu prevederile  art. 138, alin. (13) din  Ordonanta de Urgentă a Guvernului nr. 57/ 
2019  privind  Codul administrativ, am  procedat la întocmirea  procesului verbal  cu privire la modul de 
desfaşurare, sinteza dezbaterilor si  modul în care si-a exercitat votul fiecare consilier cu privire  propunerile/ 
proiectele de  hotărâre si hotararile  adoptate de Consiliul local Coşereni, în sedinta  ordinarǎ, ce a avut loc în  
data de  27 aprilie   2023.

Şedinta  a  fost  convocatã în baza  Dispoziţiei Primarului nr.  140 / 21 aprilie 2023. 
Materialele de informare  au fost  puse  la dispozitia consilierilor locali  spre consultare prin mijloace 

electronice (pe grupul intern  Whatsapp) si la sediul consiliului local. 
Şedinţa se desfăsoara la  Căminul cultural din localitate. Sunt prezenti  toţi cei  13 consilieri locali în 

funcţie. 
Participă la sedinţă primarul comunei Tudorache Lucian, inițiatorul proiectelor de hotărâre, secretarul 

general al comunei –d-na Nica Daniela si d-na Iorgu Rodica – sef birou financiar contabil. 
De la începutul şedintei si pâna la ora 22.00 când s-a încheiat,  au  participat circa 15 persoane, 

cetăţeni din localitate, îndeosebi  crescători  de animale. 
            Şedinţa ordinară a fost convocată  în temeiul art. 134, alin. (1) din  Ordonanta de Urgenţă a  
Guvernului nr. 57/ 2019  privind  Codul administrativ  pentru  analiza următoarelor  proiecte de hotărâre:

a) proiect de hotărâre privind  aprobarea  contului de execuţie bugetară la nivelul trimestrului I, anul 
2023, iniţiator - primarul comunei Coşereni;

b) proiect de hotărâre privind  aprobarea  contului annual de execuţie bugetară pentru anul 2022, 
iniţiator - primarul comunei Coşereni;

c) proiect de hotărâre privind indexarea impozitelor si taxelor locale cu rata  inflatiei pe anul precedent 
-  iniţiator - primarul comunei Coşereni;

d) proiect de hotărâre privind modificarea partială a HCL nr. 7/ 2023 privind planul de achiziţii publice
pe anul 2023 - iniţiator - primarul comunei Coşereni;

e) proiect de hotărâre privind majorarea numărului de asistenţi  personali ai persoanelor cu handicap 
grav- iniţiator - primarul comunei Coşereni ;

f)     proiect de hotărâre privind realizare “Lucrări întretinere străzi în comuna Coşereni” iniţiator - 
primarul comunei Coşereni;

g) proiect de hotărâre privind  acordare sprijin financiar GAL NAPARIS - iniţiator - primarul comunei 
Coşereni.

h) proiect de hotărâre privind  rectificarea bugetului local pe trim. II – 2023-  iniţiator - primarul 
comunei Coşereni;



II.Analiza cererilor de competenţa Consiliului Local 
III.  Discuţii  diverse 

Ordinea de zi a fost adusă la cunoştinţa consiliului local  odata cu dispoziţia de convocare.
Domnul primar dă citire ordinii de zi, după care se supune  la vot si este aprobată cu un numar de  13 

voturi „pentru”.  
Procesul verbal al sedintei din data de  30 martie 2023 a fost pus la dispozitia consilierilor spre consultate 

pe grupul intern. In urma supunerii la vot, acesta a fost aprobat cu un număr de 13 voturi „pentru” astfel cum 
a fost întocmit. 
           In cadrul şedinţei ordinare,  au  fost  analizate proiectele de hotărâre  în ordinea în care au fost  
propuse, lăsând la final dezbaterea  rectificarii bugetului şi prezentăm în continuare opiniile mai importante 
exprimate şi situaţia  votului  pentru fiecare proiect de hotǎrâre propus, precum şi  hotãrârile adoptate  astăzi, 
astfel:

1. proiect de hotărâre privind  aprobarea  contului de execuţie bugetară la nivelul trimestrului I, 
anul 2023, iniţiator - primarul comunei Coşereni;
Doamna Iorgu Rodica, sef birou financiar contabil dă citire raportului de specialitate întocmit  si 

informeaza consilierii  despre situaţia contului la  finalul trimestrului 1, anul financiar 2023.  
Nu mai sunt alte discuții. Se supune la vot. 
Au fost  exprimate  13 voturi ”pentru”. A fost adoptată Hotarârea nr. 29. 

2. proiect de hotărâre privind  aprobarea  contului annual de execuţie bugetară pentru anul 
2022, iniţiator - primarul comunei Coşereni;

Doamna Iorgu Rodica, sef birou financiar contabil dă citire raportului de specialitate întocmit  si 
informeaza consilierii  despre situaţia conturilor la  finalul anului  financiar 2022.  

Nu sunt  discuții. Se supune la vot. 
Au fost  exprimate  13 voturi ”pentru”. A fost adoptată Hotarârea nr. 30. 

3. proiect de hotărâre privind indexarea impozitelor si taxelor locale cu rata  inflatiei pe anul 
precedent -  iniţiator - primarul comunei Coşereni;

Domnul  primar  face o informare asupra aplicării cotei de 13,8 % la impozitele aprobate pentru anul în 
curs, reprezentând rata inflaţiei înregistrată la nivelul anului anterior, asa cum prevede Codul fiscal. 

Asa cum rezulta din raportul compartimentului de specialitate  impozitele si taxele au fost majorate  cu  
13,8 %  si  vor fi puse in aplicare incepand  cu 1 ianuarie 2024. 

Nu mai sunt alte discuții. Se supune la vot. 
Au fost  exprimate  13 voturi ”pentru”. A fost adoptată Hotarârea nr.  31. 

4. proiect de hotărâre privind modificarea partială a HCL nr. 7/ 2023 privind planul de achiziţii 
publice pe anul 2023 - iniţiator - primarul comunei Coşereni;

Ca urmare a controlului  de legalitate a actelor administrative adoptate in sedinta din 28 fenruarie, 
Instituţia Prefectului a transmis punctul de vedere  prin adresa  cu nr. 4234 / 17.03.2023 in care se 
precizeaza  că au fost cuprinse în Hotararea nr. 7/2023  anexa 2 cu achiziţiile directe, servicii juridice 
(Actiuni în instanţă) care nu fac obiectul  achiziţiilor derulate  conform Legii nr. 98/2015. 



Doamna  secretar informeaza ca singura  modificare în cuprinsul Hotarârii este radierea pozitiei nr. 6 
din anexa 2 la HCL 7/2023 – Actiuni in instantă. 

Domnul primar informează ca am avut un contract pentru reprezentare  pentru cazul Comana. 
D-na secretar informeaza ca  în cazuri  justificate se pot încheia contracte  pentru consultanţă sau 

reprezentare juridica, însă acestea  nu  se incheie în baza Legii nr. 98/2015, de aceea nu face obiectul 
hotararii anterior menţionate. 

Nu mai sunt alte discuții. Se supune la vot. 
Au fost  exprimate  13 voturi ”pentru”. A fost adoptată Hotarârea nr. 32. 

5. proiect de hotărâre privind majorarea numărului de asistenţi  personali ai persoanelor cu 
handicap grav- iniţiator - primarul comunei Coşereni ;

      Doamna contabil  informează că a fost aprobat printr-o altă hotărâre de consiliu un număr maxim de 
27 posturi pentru  asistenţii persoanelor cu handicap grav, care la această dată sunt toate ocupate. In plus
mai avem solicitări de angajare. 

Se  propune aprobarea unui număr de 30 posturi, pentru a ne încadra în bugetul alocat. 
   In afară  de cele 27 posturi  de asistenti personali ocupate , mai avem un număr de 43 indemnizatii 
acordate persoanelor cu handicap grav. 

Doamna contabil mai informează ca deocamdată  ne încadrăm cu bugetul alocat, dar dacă  va fi 
necesar  se va face rectificare în trimestrul IV. 

Nu mai sunt alte discuții. Se supune la vot. 
Au fost  exprimate  13 voturi ”pentru”. A fost adoptată Hotarârea nr. 33. 

6. proiect de hotărâre privind realizare “Lucrări întreţinere străzi în comuna Coşereni” iniţiator
- primarul comunei Coşereni;

Domnul primar  propune  realizare pietruire străzi si prezinta consilierilor  străzile care necesită 
reabilitare. 

Domnul Filip Gheorghe solicită : „ Prezentati-ne cât e transportul, cât e piatra!”
   Dl Stoean Liviu : „Am  văzut  în deviz, dar  dacă ne poate spune dna contabil...” (Consilierii au avut la
dispozitie înaintea şedintei pe comisii de specialitate devizele  cu cantităţile  si preturile  estimate  pentru
piatră, transport si  lucrări de întreţinere.)
    D-na Iorgu Rodica : „ Transportul e 1 miliard.”
    Dl. Nica Gheorghe : „ Transportul e cât piatra.”
    Dl. Filip Gheorghe : „ Cine a făcut acest  deviz? Puneti achiziţia  în SEAP, transparent ! Vedeti! Tot 
atât este transportul? Nu mai faceti lucrurile de mântuială! In loc  să  pietruim acum 10 stăzi cu  suma 
asta, să le facem cu grederul, să le scarificăm, să bombăm, să nu mai ajungă piatra în şanţ, că acum e din
gard, până în gard...”
     Dl. Stoean Liviu : „ Am spus mereu, dacă nu se face sant, tot timpul o să avem gropi.”
     Dl. primar: „Avem si acum scarificare prinsa in proiect...”
     Dl. Filip Gheorghe : „ Când s-a facut  str. ... între Linia Mică si Linia Mare ?
     Viceprimar Toma Anton : „Acolo nu s-a făcut. S-a făcut doat o suplimentare uşoară.”
     Dl. Stoian Dorin : „ In fiecare an s-au cheltuit câte 5 miliarde pe piatră, în 7 ani cu 35 miliarde se 
făcea si apă şi canalizare.”
   Dl. Borangic. „ Nu se face treaba bună. Nu sunt lucruri durabile... Nu suntem capabili să scoatem apa
din sat. Noi am fost feriţi de calamităţi. Nu avem şanţuri de suprafaţă...”



Dl. Nica Gheorghe: „Sunt preturile  foarte umflate fată de preţurile practicate  pentru piatră si nu avem
nevoie  pe toate străzile.”

Dl. Stoean Liviu: „ E nevoie  pe anumite  străzi. Cum aţi stabilit străzile? 
Dl. Lungu Gheorghe: „Până nu se fac sanţuri şi traversare, zace teava aici la cămin...”
Dl. Militaru Constantin : „Sintetizând proiectul sunt trei categorii de costuri: 100.000 lei piatra, 

100.000 lei transportul si 100.000 lei lucrarile.”
Dl.Toma Anton;”Stie cineva cât costă o masină de piatră adusă în sat?”
Dl. Buscaru Constantin: „1800 lei”
Cineva din public : „ 1500 lei” 
Dl. Toma Anton: „ M-am interesat si eu, cu factură  cu tot cu TVA este 2400 lei. In devizul nostru am 

calculat piatra + transport vine 3.800 – 4.000 lei o masină.”
Dl. Stoian Dorin :”Nu putem sa aprobăm asa ceva. Trebuie să dublăm cantitatea de piatră în banii 

ăştia.”
Domnul Stoean Liviu – presedinte de sedinţă supune la vot proiectul de hotărâre privind lucrările de 

întreţinere străzi – pietruire. 
   Au votat „pentru” dl Borangic şi dl. Militaru.  S-au numărat 10 voturi „împotrivă” si se abtine dl 

Liviu Stoean. 
Proiectul de hotărâre  a fost  respins. 

7. proiect de hotărâre privind  acordare sprijin financiar GAL NAPARIS - iniţiator - primarul 
comunei Coşereni.

Primarul comunei informeaza că s-a hotarat  încă  de anul trecut participarea tuturor  comunelor  cu 
suma de 10.000 lei pentru sustinerea unor  cheltuieli. 

Domnul Filip Gheorghe întreabă  ce beneficiu a avut Primăria în ultimii 5 ani?” 
Domnul primar răspunde: „ Prin Gal am achizitionat un buldo  si a finantat 60.000 lei pentru Stadion. 

Asteptăm sa se deschidă sesiunea să vedem ce se mai depune. ” 

Nu mai sunt alte discuții. Se supune la vot. 
Au fost  exprimate  9 voturi ”pentru”. 1 vot împotrivă (dl. Filip) si 3 abtineri( Dna Stănică, Dl Stoian 

Dorin, dl. Bucsaru Constantin)
A fost adoptată Hotarârea nr.  34. 

8. proiect de hotărâre privind  rectificarea bugetului local pe trim. II – 2023-  iniţiator - primarul
comunei Coşereni;

Domnul primar dă cuvântul doamnei contabil să prezinte raportul de specialitate  si  sa expună  pe larg 
in ce constă propunerea de rectificare. 

Pentru ca au fost discuţii încă de la sedinta de comisii, domnul Nica Gheorghe  propune analiza  
cheltuielilor  pentru fiecare capitol în parte, sa fie  aprobare separat, nu în bloc. 

Dl. Borangic : Nici eu nu sunt de acord să le votăm la pachet.”
D-na Iorgu Rodica : „ 7000 lei pentru echipament muncitori din Compartiment administrativ  

gospodaresc.
- Sprijin pentru GAL 10.000 lei, cum s-a aprobat mai devreme.
- Se propune pentru ziua comunei Cosereni o suma de 65.000 lei
Dl viceprimar: „Eu sunt de acord sa facem ziua comunei. Domnule primar, arătati-le si oferta la 
consilieri!”



Dl. Borangic : „Aţi stabilit dle primar locul unde se desfăşoară ? Comuna asta nu îsi permite să se 
distreze. Daca nu avem  un metru de sant, nu avem apă, canalizare, ce serbăm ? ”

Dl. Stoian Dorin: „Eu îmi amintesc că am mai discutat despre alocarea acestei sume pentru ziua 
comunei si am respins...”

Dl Primar: „Sunt cetăţeni ai comunei  care vor. Si consilieri... Am niste oferte aici şi am zis  să 
organizăm si noi cum fac alte localităţi.”

Dl. Lungu Alexandru: „ Alte localităţi au avut sponsorizari.”
Dna Radu : „ Sunt sponsori pentru ziua comunei?”
Dl. primar : „Nu!  Din bugetul nostru.”
Stoian Dorin : „Eu sunt de acord doar dacă aduceti jumătate din sumă din sponsorizari.”
Se supune la vot. Se voteaza astfel: 6 voturi pentru, 6 voturi impotriva si o abtinere. 
Doamna contabil continuă  cu prezentarea: 7200 lei mentenanta sistem supraveghere video.
Dl. Filip sesizeazA: „ De la Abator s-a furat fântăna arteziană. Dacă dispunem de acest sistem, cum de

nu se găseşte  cine a  furat-o?” 
Domnul primar: „Tocmai că nu functionează  toate  camerele. Cine a furat-o?
Dl. Filip Gheorghe: „Cineva de lânga dumneavoastră!”
Dl. Nica: „A cui era fântâna, a comunei?”
Dl. Filip: „A abatorului...”
D-na Iorgu Rodica: „construire Grădinita Pătrime.... a fost prevăzuta suma de 20.000 lei si se solicita 

suplimentare 45.000 lei.”
Dl. Filip: „ Domnule primar, să ştiţi că nu suntem  împotrivă sa se facă Grădiniţa in Pătrime cum 

spuneti dvs in sat. Rândul trecut am votat  împotrivă la suma propusa pentru  proiectare Grădinită. A fost în 
sedinta preotul Florin care a vorbit la telefon cu un proiectant si a spus ca pretul este in jur de 20 euro / mp.”

Dl. Nica „ A spus de la 17 euro...”
D-na Radu „ Si eu stiu de la  nepotii mei – 23 euro/ mp cu tot ce trebuie.”
Consilierii : „Deci, cam 30.000 lei”

Dl. primar: „Domnilor, eu am găsit firmă cu 15.000 lei proiectul tehnic. Dar avem nevoie de SF, 
studiu topo, studiu geo... costa si astea... avize...”

Dl Borangic propune alocarea sumei de 50.000 lei. 
Dna Radu propune  să mai solicitam oferte si de la alte firme. 
Dna Iorgu Rodica – avem pentru SF piste biciclete. 
Dl. primar – „Se deschise sesiune pe AFM... M-am gandit sa facem pe Str. Helesteu..”
Dna Carmen Stănica : „E greşit.”
Dl. Filip Gheorghe: „ SF-ul si  celelalte documente pentru piste sunt făcute?”
Dl. primar „ Sunt cele pentru Programul ... PNRR, dar nu sunt plătite.”
Dl. viceprimar: „Vrem si noi sa facem piste pentru biciclete.”
Dl. Borangic: „ Eu am fost de acord si data trecuta. Hai sa vedem în ce conditii putem să  luăm 
finantare de la AFM!”
D-na Rodica : „- modernizare străzi – 30.000 lei  si  23.550 lei trotuare. ”
Dl. primar ; „Eu propun str. Cerbului. Este destul de circulată. Are 1,3 km si nu ne deranjeaza  cu 
canalizarea.”
Consilierii propun trotuarele să se facă prin ADI  Ialomiţa. 
Dl. viceprimar „ Eu m-am gândit ca  ar fi bine  să plece de la Vrintea, să legăm Gradinita, de acolo
de la Politie...” 



Dl. primar:  „Pe str. Fântânii...”
La final dupa epuizarea  analizei pe capitole, domnul Stoean Liviu supune la vot proiectul de hotarare  

privind rectificarea bugetului pe trimestrul II anul 2023, cu modificarile aduse, astfel cum s-a discutat în 
plenul sedinţei. 

Au fost  exprimate  13 voturi „pentru”. 
A fost adoptată Hotărârea  nr. 35.  

II  Cereri de competenta Consiliului local
A fost analizată cererea cu nr. 3584/ 18.04.2023 prin care Radu Nicolae solicită  cumpărarea terenului 

concesionat pe care are ridicată o construcţie. 
Asa cum s-a  mai discutat si în alta sedintă.  Consiliul local este de acord. 

III Discuţii diverse 
Sunt prezenti în sedinta  mai multi fermieri, crescători de animale, printre care dl Matei  Dumitru care 

sustin că păsunea nu a fost împărţită  corect, pe baza numărului de animale. Vrea sa stie cât s-a atribuit pe cele
2 categorii : pentru bovine si pentru ovine. 

Dânsul sustine că i se cuvine   mai mult, pentru că are cel mai mare număr de animale. Pe de altă parte
sustine  ca  de anul acesta  are si fiul său exploatatie  proprie  si  solicita  sa primeasca si acesta.

Dl viceprimar le explică faptul că  suprafata  de păsune este insuficientă pentru numărul de animale 
existent la nivelul comunei Cosereni. Din anul 2018 de când s-a impărtit iniţial  suntem in deficit. de atunci  
fermierii s-au extins, isi cumpăra animale, dar suprafata de păsune este aceeasi. 

Dl. primar  le propune  să  se întrunească săptămâna viitoare la Primărie, împreună  cu Comisia ce  a 
fost constituită pentru administrarea păsunii,  pentru a analiza situatia  de fapt cu privire la  modul de 
atribuire. 

D-na Ispas Mădalina, in numele d-lui Ispas Florian, locatar al bălţii Comana, care plateste o chirie de 
25.000 euro pe an pentru balta, solicită sprijinul primarului si al consiliului local  pentru  pietruirea drumului 
pe langă sat – str. Comana, pentru a asigura  accesul la baltă. 

Dl. Borangic  spune ca au mai fost dicutii si  consiliul local doreste sa sprijine antreprenorii, turismul. 
Dl. primar spune ca este vorba despre drumul din partea opusă a bălţii si acolo drumul apartine 

comunei Dridu, nu avem cum sa facem noi investitii. 
Se propune  analiza situatiei în cadrul compartimentului de cadastru, cu prezentarea în consiliu si 

găsirea  unei  posibilităţi de sprijin. 
Dna Ispas Madalina mai  sustine ca a primit suprafata de  islaz impartita  in două parti  si nu prea are 

cum sa ducă animalele la păşunat. 
Domnul viceprimar  spune că d-nei i s-a atribuit mai târziu si i-a repartizat unde a avut liber, dupa ce 

s-au mai reziliat unele contracte. Nu avea de unde să-i atribuie o suprafata compacta de 7 ha. 
       După epuizarea subiectelor aflate pe ordinea de zi, domnul Stoean Liviu declară  închise  lucrările  
şedinţei  ordinare de  astazi, 27 aprilie   2023. 

PRESEDINTE   DE  SEDINŢĂ, 
     STOEAN  LIVIU

Intocmit  de 
             SECRETARUL  GENERAL AL COMUNEI  COŞERENI

NICA  DANIELA
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